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MANDARIN COURSES



華語課程
MANDARIN COURSES

一百一十四學年度以後入學之四技學士班境外生，應依本校通識教育中心課程標準
表各領域必修通識學分之規定，修讀通識教育中心或語文中心規劃開設之各領域通
識課程及通識華語課程。

Starting from the 114th academic year, all international students enrolled in the four-year 

bachelor's degree programs must follow the credit requirements for each general education 

category as stipulated by the General Education Center’s curriculum guidelines. Students are 

required to take general education courses and General Education Chinese courses offered by 

either the General Education Center or the Language Center.



華語課程
MANDARIN COURSES

全英學程之境外生皆須修讀「語文-華語聽說(一)、(二)」及「語文-華語讀寫(一)、
(二) 」（共八學分）。
International students enrolled in English-taught degree programs must take the following courses:

Language – Chinese Listening and Speaking (I) & (II)

Language – Chinese Reading and Writing (I) & (II)

(a total of 8 credits).

另外，大二之境外生得修讀當學年度指定之兩門通識華語課程（共四學分），通過
後計為「語文-第二外語（一）（二）」之課程學分。
Additionally, second-year international students may take two designated General Education 

Chinese courses (totaling 4 credits) in that academic year. Upon successful completion, these 

credits will be counted toward Language – Second Foreign Language (I) & (II) course 

requirements.



華語課程
MANDARIN COURSES



華語課程
MANDARIN COURSES

語文中心於上下學期選課期間會依境外生入學時所參加的「華語能力分級測
驗」結果，自動幫全英學程之大一新生配入符合程度之華語語言課程及部分
華語文化應用課程，如不選修該門課程之境外新生，請至語文中心填寫申請
單退選該門課程。

During the course add/drop period for both semesters, the Language Center will 

automatically assign appropriate Chinese language training and Chinese culture 

courses to freshman international students of International Bachelor Degree 

Programs based on the results of the "Mandarin Proficiency Placement Test" taken 

upon entry. If international students do not wish to take these courses, they must go 

to the Language Center to fill out an application form to withdraw from the courses.



INCENTIVES FOR MANDARIN 
PROFICIENCY ACHIEVEMENT



學生華語能力檢定獎勵要點
RULES FOR CHINESE LANGUAGE PROFICIENCY TEST INCENTIVE 

FOR STUDENTS OF NATIONAL KAOHSIUNG UNIVERSITY OF 
HOSPITALITY AND TOURISM

⚫ 本校為鼓勵學生增強其華語能力，以提升競爭力，特訂定本要點。

⚫ 本要點華語獎勵之對象為本校有學籍之境外生於在學期間(新生自入學當年

度八月一日起算，含外籍生、僑生及港澳生)參加本要點所列之華語能力檢

定考試，符合各級獎勵標準者。

⚫ 本要點華語獎勵級數分為五級，檢測種類、各級數通過標準及獎勵金額。

限當年度及前一年度且在學期間通過檢定考試獎勵標準，方可申請。

⚫ In order to encourage students to enhance their Chinese language skills and enhance their 

competitiveness, our university has formulated these Rules.

⚫ The Chinese language incentives in the Rules are targeted at currently enrolled international 

students at our university who have taken the Chinese language proficiency test listed in the Rules 

during their studies. New students will be counted from August 1 of the year of enrollment and 

include foreign students, overseas students, and students from Hong Kong and Macao) who meet 

the incentive standards at various levels.

⚫ The Chinese language incentive levels for the Rules are divided into five levels. The types of 

testing, passing standards for each level, and incentive amounts are detailed in Attached Table 1. 

Only students who have passed the qualifying examination incentive standards during the current 

year or the previous year during their studies can apply.



學生華語能力檢定獎勵要點
RULES FOR THE CHINESE LANGUAGE PROFICIENCY TEST INCENTIVE 

FOR STUDENTS OF NATIONAL KAOHSIUNG UNIVERSITY OF 
HOSPITALITY AND TOURISM

⚫ 每位學生在學期間以申請一次為限，但同一張證照已獲得本校其他獎補助

者，不得再重覆提出申請。

⚫ 每位學生在學期間同一張證照已獲得本校其他獎補助者或已申請本法同等

級獎勵者，不得重覆提出申請。

⚫ Each student can apply for the reward once. If a grant is received through a certificate, then THIS 

VERY certificate may not be allowed to be used to file any application for rewards again. In 

addition, if a certificate is used to apply for other types of rewards, it may not be used to apply for 

this reward.



學生華語能力檢定獎勵要點
RULES FOR CHINESE LANGUAGE PROFICIENCY TEST INCENTIVE 

FOR STUDENTS OF NATIONAL KAOHSIUNG UNIVERSITY OF 
HOSPITALITY AND TOURISM

⚫ 申請時間：每學期收件一次，第一學期截止日為十一月三十日，第二

學期截止日為五月三十日。逾期申請者，概不受理。

⚫ 申請程序：學生填妥華語能力檢定獎勵申請表，並檢附成績單正本及

影本各一份、當學期註冊戳記之有效學生證影本、 學生本人金融帳戶

存簿封面影本，於前點規定期限前送至語文中心辦理。

⚫ Application time: Applications are accepted once per semester. The deadline for the first 

semester is November 30th, and the deadline for the second semester is May 30th. Late 

applications will not be accepted.

⚫ Application procedures: Students fill out the Chinese Language Proficiency Test Incentive 

Application Form and attach an original copy and a photocopy of their transcript, a photocopy 

of their valid student ID card with the registration stamp for the current semester, and a 

photocopy of the cover of the student’s financial account passbook. Then, all the documents 

should be sent to the Language Center for processing before the deadline.

◆詳細資訊請至：語文中心華語組網頁參考
Please see website for details: https://mandarin.nkuht.edu.tw/



TAKING THE MANDARIN 
PLACEMENT TEST



• 本測驗結果為華語課程分班之重要依據，請務必認真作答。

• 請使用GOOGLE CHROME開啟網頁

• This test is important for placing students in the appropriate level

Mandarin courses, so please do your best.

• Please use Google Chrome to access the homepage



電腦測驗操作流程

Process for taking the test on a 

computer



校園入口網首頁

語文中心首頁

https://easytest.nkuht.edu.tw/

語文中心網頁



帳號、密碼與校園入口網相同

Account number (top) and 

password (bottom)
Your account number and password are the same ones 

you use to enter the school Intranet system.

步驟1
點選登入，輸入帳號密碼

Step 1

Click here to log-in



步驟2
點選題庫E化系統

Step 2

Enter the test system



步驟3 點選測驗專用-華語測驗專用

Step 3

Click here and choose the

測驗專用-華語測驗專用

步驟4
點選

Step 4

Click 



步驟5
測試耳機音量
Step 5

Click here to check your 

headphone volume



手機測驗操作流程

Process for taking the test on a 

Cell phone



帳號、密碼與校園入口網相同
Account number (top) and 

password (bottom)

步驟1
點選主選單→登入，輸入帳號密碼

Step 1

Click menu to log-in

打勾

https://easytest.nkuht.edu.tw/



步驟2
點選題庫E化系統

Step 2

Enter the Exam System



步驟3 點選主選單後，點選選課 測驗專用-114新生華
語分級測驗

Step 3

Click menu, Click the Class and choose the測驗專用-114
新生華語分級測驗



步驟4
點選主選單→正式測驗區

Step 4

Click menu and find 

Formal Test



步驟5
測試耳機音量，測試音量
後請先看完所有講解步驟
再進入測驗

Step 5

Click here to check your 

headphone volume



•考試題目說明

•ABOUT TEST QUESTIONS



步驟6
按下此按鍵後，題目
僅播放一次，請把握
作答

Step 6

Click on the ‘speaker’ 

to play the audio—it 

will only play one time

題目
Question



題目
Question

步驟 7
題目共有10個單元
每單元作答結束後，請點
選送出答案(共要點選10次)

Step 7

There are 10 sections: after 

you complete each section,

press this button



測驗結束後成績會顯
示在畫面上，請自行
記錄您的成績。

At the end of the test, 

you will see how many 

questions you answered  

correctly / the number 

of questions in the 

section.



•請注意，關閉視窗後，就無法再次查詢成績。

Attention: after you close the window, you will 

not be able to go back and check your score.



離開前請登出帳號

Finally, click on           to log 

out of the system



•如有測驗相關問題，請洽語文中心分機

19601、19621、19611、19613。

• For questions regarding language testing, please contact the 

Language Center at extensions 19601, 19621, 19611 or 19613.



開始測驗

BEGIN THE TEST



步驟8
點選

Step 8

Click 



語文中心網頁(中文版)

Language Center

高餐大語文中心FB

高餐大語文中心IG



測驗期間重新登入、繼續測驗方式

If a technical problem occurs while taking 

the test, follow these steps to log-in again 

and continue the test



•關閉並重新開啟GOOGLE CHROME瀏覽

器，重新登入EASYTEST

• CLICK ON TO CLOSE THE 

BROWSER. THEN LOG IN AGAIN TO 

EASYTEST WITH GOOGLE CHROME. 



若測驗期間系統意外自動跳出或因故需重新登入，請至以下
頁面，(1)點選測驗專用-114新生華語能力測驗 (2)再點選正式
測驗區後將出現彈跳視窗

If you experience a test system crash, (1) Click here and 

choose the測驗專用-114新生華語能力測驗(2) just go back 

to this webpage and click the Formal Test button . After 

clicking it, a small window will appear.



(2)點選彈跳視窗之

(2)Click

(3)點選

(3)Click



(4)點選彈跳視窗之 繼續測驗。

(4)Click           to continue the test


